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Good-Doing

Good-Doing انالإحس

Good-Doing

الإحسانِ

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : جبِلَتِ القُلوب عل حبِ من أحسن إلَيها ، وبغْضِ من أساء إلَيها1

1- The Prophet (S) said, ‘The hearts have been predisposed to love those who do good to them, and to
dislike those who do bad to them.’[Tuhaf al-’Uqul, no. 37]

2ةبِضاع حبوأر ، ةزِراع لأفْض سانِ ، فإنَّهعلَيكَ بالإح : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

2- Imam Ali (a.s.) said, ‘Good-doing is incumbent upon you, for it is the best cultivation and the most
profitable commodity.’[Ghurar al-Hikam, no. 6112]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : نعم زاد المعادِ الإحسانُ إل العباد3ِ

3- Imam Ali (a.s.) said, ‘What a good provision for the Resurrection good-doing towards people
is.’[Ghurar al-Hikam, no. 9912]

. ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : زَكاةُ الظَّفَرِ الإحسان4ُ

4- Imam Ali (a.s.) said, ‘Good-doing is the tithe (Zakat) of victory.’[Ghurar al-Hikam, no. 5450]
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5إخْوانُه هبأح سانُهإح ثُرن كم : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .

5- Imam Ali (a.s.) said, ‘He whose good-doing is much his brethren will love him.’[Ghurar al-Hikam, no.
8473]

6لَكُ القُلوبسانِ تُمبالإح : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .

6- Imam Ali (a.s.) said, ‘Hearts are won over through good-doing.’[Ghurar al-Hikam, no. 4339]

Good-Doing to the Wrongdoer

ن أساءم الإحسانُ إل

. ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : أحسن إل من أساء إلَيك7َ

7- The Prophet (S) said, ‘Do good unto the one who has wronged you.’[Kanz al-Fawa’id li al-Karajiki, v.
2, p. 31]

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : إنّ إحسانَكَ إل من كادكَ من الأضدادِ والحسادِ ، لأغْيظُ علَيهِم من مواقع إساءتك8َ
. منهم، وهو داع إل صلاحهِم

8- Imam Ali (a.s.) said, ‘Indeed your good-doing to the enemies and the jealous ones who scheme
against you is more irritating to them than your taking an offensive stance against them, and it is also a
motivation for their reform.’[Ghurar al-Hikam, no. 3637]

The Meaning of Good-Doing

تَفسير الإحسانِ

9َّلص) أنَّ النَّب وير : «نسحه‏ِ وهو مل ههجو لَمن أسمومن أحسن ديناً م» : تعال قوله ـ تفسير نور الثقلين : ف
.اله علَيه و آله) سئل عن الإحسانِ ، فقال : أنْ تَعبدَ اله‏َ كأنَّكَ تَراه ، فإنْ لَم تَن تَراه فإنَّه يراكَ

9- It is narrated in Nur al-Thaqalayn with regard to Allah’s verse: “Certainly whoever submits his will
to Allah and is a good-doer…”[Qur’an 2:112]: It is reported that the Prophet (S) was asked about



good-doing, to which he replied, ‘It is to worship Allah as if you see Him; for verily even if you do not see
Him, indeed He sees you.’[Nur al-Thaqalayn, v. 1, p. 553, no. 579]

هنَفسل نأحس نن أحسم

He Who Does Good Benefits His Own Soul

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : إنّكَ إنْ أحسنْت فنفسكَ تُرِم ، وإلَيها تُحسن ، إنّكَ إنْ أسأت فنَفسكَ تَمتَهِن ، وإياها10
تَغْبِن.

10- Imam Ali (a.s.) said, ‘Truly if you do good, then it is your own soul that you honour and do good to,
but if you do wrong, it is your own soul that you degrade and wrong.’[Ghurar al-Hikam, no. 3808]

The Consequence of the Polytheists’ Acts of Good

شرِكينإحسانِ الم لع تَّبتَرما ي

11- ، ةبالذِّم فوي ، الجار رِموي ، يفقْري الضكانَ ي ه‏ِ، إنَّ أب‏ال يا رسول : قلت : ِبعامرٍ الض عن سلمانِ بن
بهقع ونُ فَنَّها تول ، ها إنَّها لا تَنْفَعأم : م . قالنَع : شْرِكاً؟ قلتم مات : ذلكَ ؟ قال هنْفَعفما ي ، ةبالنّائ ف طعوي
.أنَّهم لَن يخْزوا أبداً ، ولَن يذَلّوا أبداً ، ولَن يفْتَقروا أبداً

11- Salman b. ‘Amir al-Zabbi narrated: I asked, ‘O Messenger of Allah! My father was hospitable to
guests, honoured the neighbours, fulfilled his promises, and donated in misfortunes. Of what use will that
be to him?’ He asked, ‘Did your father die a polytheist?’ I said, ‘Yes!’ He said, ‘Truly they will be of no
use to him, but they will remain for his children, in that they will never be disgraced or humiliated, nor
suffer poverty.’[Kanz al-’Ummal, no. 16489]
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